

Title (en)

Cutting machine to precut a gallery vault

Title (de)

Schrämmaschine zum Vorfräsen eines Gewölbestollens

Title (fr)

Machine de havage pour le prédecoupage de la voûte d'une galerie

Publication

EP 0811751 A1 19971210 (FR)

Application

EP 97401167 A 19970528

Priority

FR 9606798 A 19960603

Abstract (en)

The machine comprises a base (11) of a transfer trolley (12) which is mounted on a fixed guide (13). It is carried by a penetration trolley (14) which moves on this base. A cutting head (15) has an extension part (26) enabling displacement of the cutting head perpendicular to the displacement direction (D) of the penetration trolley. The head also has angulation components (27) enabling tipping of the head around its axis (A3) parallel to the displacement direction. The cutting head angulation components are positioned between the penetration trolley and the cutting head. The extension part comprises a runner (28), which is carried by the penetration trolley, and a slide (29) which engages the runner and carries the cutting head. It also has a control for displacement of the slide on the runner. The angulation components comprise jointly, an angulation shaft (32) rotating on the penetration trolley and carrying the runner and a control (33). A control (30) ensures displacement of the slide on the runner.

Abstract (fr)

Cette machine de havage est du genre comportant une embase (11), et, portée par un chariot de pénétration (14) monté mobile sur cette embase (11), une tête de havage (15), avec, entre l'embase (11) et la tête de havage (15), d'une part, des moyens d'extension (26), propres à permettre un déplacement de la tête de havage (15) perpendiculairement à la direction de déplacement (D) du chariot de pénétration (14), et, d'autre part, des moyens d'angulation (27) propres à en permettre un basculement autour d'un axe parallèle à cette direction de déplacement (D). Suivant l'invention, les moyens d'angulation (27) interviennent entre le chariot de pénétration (14) et la tête de havage (15), et il en est préférentiellement de même pour les moyens d'extension (26). Application au prédecoupage d'une saignée dans le front de taille d'une galerie en cours de creusement en souterrain.
<IMAGE>

IPC 1-7

E21D 9/10

IPC 8 full level

E21D 9/10 (2006.01)

CPC (source: EP)

E21D 9/1053 (2013.01)

Citation (search report)

- [DA] EP 0696673 A2 19960214 - PERFOREX [FR]
- [A] EP 0282416 A1 19880914 - PERFOREX [FR]
- [A] FR 2711180 A1 19950421 - BOUYGUES SA [FR]
- [A] FR 2711178 A1 19950421 - BOUYGUES SA [FR]

Cited by

CN102817618A

Designated contracting state (EPC)

BE CH LI LU NL PT

DOCDB simple family (publication)

EP 0811751 A1 19971210; EP 0811751 B1 20030730; CZ 168397 A3 19971217; CZ 288004 B6 20010314; FR 2749344 A1 19971205; FR 2749344 B1 19980904; HU 221290 B1 20020928; HU 9700984 D0 19970728; HU P9700984 A2 19971229; HU P9700984 A3 19980428; PT 811751 E 20031231; SK 283921 B6 20040504; SK 66597 A3 19980114

DOCDB simple family (application)

EP 97401167 A 19970528; CZ 168397 A 19970530; FR 9606798 A 19960603; HU P9700984 A 19970602; PT 97401167 T 19970528; SK 66597 A 19970527